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TRANSCRIPT VAN DE GEMEENTERAAD VAN GEMEENTE LAREN 
d.d. 18 december 2024 

 

1. Opening en vaststelling agenda 

De voorzitter: Goedenavond, dames en heren. Van harte welkom bij de laatste, tenminste als alles goed gaat, 
de laatste vergadering van de gemeenteraad van Laren voor het jaar 2024. Mag ik stilte? Dank u wel. De 
fracties van Groen Laren en de VVD kunnen het altijd goed met elkaar vinden. Eens even zien. We hebben 
vanavond een hele bijzondere vergadering, leden van de gemeenteraad. Te gast zijn de leden van het college, 
de wethouders en onze gemeentesecretaris. We hebben heel erg veel mensen op de tribune. Het Blaricums 
aandeel vanavond is groot, want we hebben de hele familie Croonen op de tribune en we mochten zomaar 
vanavond de griffier van Blaricum inlenen om ons te ondersteunen. En dat vinden we ook een eer, mevrouw 
Tosca De Jong, wat fijn dat u er bent. En dan is het vanavond de laatste vergadering van onze interim 
gemeentesecretaris Andreas De Graaf, fijn dat je de afgelopen maanden ons zo fantastisch hebt ondersteund. 
En onze inkomend vaste nieuwe gemeentesecretaris is er ook, wat fijn dat je er bent. Dat is hartstikke mooi. 
En wij gaan er een mooie vergadering van maken, want we hebben veel hamerpunten en een heel feestelijk 
moment. En natuurlijk een hartelijk welkom aan de oud-burgemeester, voormalig burgemeester, van Laren en 
mijn zeer gewaardeerde voorganger: Elbert Roest. Wat fijn dat je er bent. Dan mag wel even voor geklapt 
worden, toch? Dan heb ik een paar mededelingen. We hebben een bericht van verhindering ontvangen van 
mevrouw Timmerman van de fractie van Liberaal Laren. De heer Grunwald van Groen Laren is ook verhinderd. 
U vindt op uw bureau een mooi cadeau, allemaal voor u. En u kunt met het uitpakken van het boek kunt u wel 
even wachten, maar maak vooral even de kaart open. Want daar staat u allemaal zelf op. Die is wel erg 
geslaagd. En die laten we dan ook zo meteen even nog rondgaan. En in verband met de aanwijzing van de 
griffier bij agendapunt twee is mevrouw Tosca De Jong tot en met agendapunt twee de plaats vervangend 
griffier. Maar die blijft wel even voor de borrel denk ik? Ja, heel goed. Dan hebben wij nog een motie vreemd 
aan de orde ontvangen en dat is een motie van de fracties van Larens Behoud, VVD, D66, Liberaal Laren en de 
fractie Democratisch Laren. Ja, alstublieft, mijnheer Merckx. En de motie is getiteld meer taken dan meer 
knaken. Mooi uitgangspunt. Dan kijk ik nog even rond. Kan ik met deze opmerking de agenda vaststellen? Dat 
is het geval. 

2. Aanwijzing griffier 

De voorzitter: Dan kom ik bij agendapunt twee en dat is de aanwijzing van een griffier. En het voorstel is om 
mevrouw Kroon-Stam per 1 december 2024 aan te wijzen als de griffier van de gemeente Laren. En dan is mijn 
eerste vraag, wenst u daarover stemming? Nee, heel goed. Dan is hierbij mevrouw Kroon benoemd tot griffier 
van de gemeente Laren. En dan gaan we nu over tot de beëdiging en gaat mevrouw Kroon de gelofte afleggen. 
En dan vraag ik haar nu naar voren te komen en mag iedereen gaan staan. Antoinette, daar sta je dan. En 
voordat we dat gaan doen wil ik toch een paar persoonlijke woorden tot je richten. Want werkelijk niemand is 
het ambt van griffier zo gegund als jij. Je bent al heel erg lang werkzaam voor de gemeente Laren. Of beter 
gezegd, je bent al heel lang met ons, onder ons. Je hebt mooie functies voor de gemeente Laren bekleed. Voor 
diverse voorgangers, voor meerdere raadsamenstellingen en collegesamenstellingen. En je hebt je plek op de 
griffie helemaal gevonden. Je bent voor velen van ons niet alleen collega, maar eigenlijk ook een warme 
vriendin geworden. Maar dat is niet de reden waarom u vanavond tot griffier wordt beëdigd. Want mevrouw 
Kroon, de griffier dient alle inwoner. U zorgt ervoor dat alle besluitvorming die plaatsvindt over hun belangen, 
of het gaat over hun onderwijs, over huisvesting, over alle sociale voorzieningen, over de openbare weg, over 
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het groen, over cultuur, over de openbare orde en de veiligheid, alles waar de inwoners het vertrouwen aan 
het gemeentebestuur hebben gegeven, u zorgt ervoor dat het allemaal zorgvuldig gebeurt. Dat wij zorgvuldig 
en integer de juiste besluitvorming nemen. Over besluiten en beleid die het effect hebben op het dagelijks 
leven van al onze inwoners. En het is een hele grote verantwoordelijkheid. U zorgt ervoor dat wij dat allemaal 
transparant doen, dat we dat integer doen, dat we dat in de openbaarheid doen op een manier die iedereen 
begrijpt. En als het niet goed gaat en onze inwoners zijn boos op ons, of willen hun zorgen met ons delen, of 
vinden dat we kennis moeten nemen van hun mening, dan zorgt u ervoor dat we ook zorgvuldig naar hen 
luisteren. En de mening heel erg serieus nemen. En dat doet u door deze fantastische gemeenteraad heel 
goed te ondersteunen. Door hun besluitvorming goed te organiseren. Door een coach te zijn voor de wijze 
waarop wij met elkaar functioneren. Dat we niet alleen de juiste besluiten nemen, maar goed met elkaar 
kunnen debatteren. Goed onze mening kunnen vormen. De goede vragen aan het college kunnen stellen. U 
doet dat kritisch en opbouwend en warm. U bent er een rechterhand voor alle raadsleden en op een warme 
manier begeleidt u alle wethouders en u houdt ook nog heel vakkundig de burgemeester in z’n hok. Dit is best 
een grote verantwoordelijkheid en er is werkelijk niemand die wij kunnen verzinnen en wie wij liever die 
verantwoordelijkheid in handen geven als bij u. En daar met groot plezier en grote eer namens de 
gemeenteraad van Laren, er zullen zo meteen nog mooie woorden gesproken worden, en ook namens alle 
inwoners van Laren vraag ik u nu de belofte af te leggen. En u weet wat u moet doen. Ik verklaar dat ik om 
griffier van de gemeenteraad van Laren te worden aangewezen, rechtstreeks noch middellijk onder welke 
naam of welk voorwendsel, ook enige gift of gunst heb gegeven of beloofd. Ik verklaar en beloof dat ik om iets 
in dit ambt te doen of te laten rechtstreeks noch middellijk enig geschenk of enige belofte heb aangenomen of 
zal aannemen. En ik beloof dat ik getrouw zal zijn aan de grondwet en dat ik de wetten zal nakomen en dat ik 
mijn plichten als griffier naar eer en geweten zal vervullen.  

Mevrouw Kroon-Stam: Dat verklaar en beloof ik. 

De voorzitter: Van harte gefeliciteerd. U bent nu onze griffier. Mag iedereen gaan zitten. Want feliciteren doen 
we zo meteen. Maar ik wil wel graag als eerste het woord geven aan de meest verstandige 
werkgeverscommissie van Nederland, de heer Karel Loeff. 

De heer Loeff: Dank u, mijnheer de voorzitter. En ik ben slechts voorzitter van die meest verstandige 
werkgeverscommissie van Nederland. Want wij zijn gedrieën met Evert De Jong en met Erik Koldenhof al een 
tijdje de werkgeverscommissie namens de raad. En beste Antoinette, ik wil jou van harte, namens de 
werkgeverscommissie, maar namens alle raadsleden feliciteren met deze feestelijke benoeming. En wat is het 
mooi om te zien dat jij nu stond op de plek waar wij allemaal hebben gestaan. En dat is een plek die midden in 
de gemeenschap is, de gemeenschap van volksvertegenwoordigers. En jij bent weliswaar niet de politieke 
volksvertegenwoordiger, maar wel de vertegenwoordiger van iedereen in het dorp die contact wil hebben met 
raadsleden en die invloed wil hebben op onze politieke besluitvorming. En onze voorzitter van de raad zei het 
heel mooi, in verschillende gesprekken die ik ook met hem gehad heb, Antoinette hoort bij Laren. Jij bent hier 
gekomen in 2009 als bestuur secretaresse en dat is heel goed verlopen. Je hebt zelfs wel gezegd de 
burgemeester wilde mij niet kwijt. Het feit dat de oud-burgemeester hier in de zaal zit, maakt duidelijk dat dat 
ook echt zo was. En gelukkig was hij jou kwijt, want jij bent door geklommen in de gemeentehiërarchie door 
commissies te ondersteunen in de rol van griffie medewerker. En in die hoedanigheid heb jij heel veel geleerd. 
En ik denk dat het zeker goed is dat we de naam van Corry Holtslag hier noemen, want jij was met haar de 
tandem om de vorige raden, waar niet iedereen en sommigen ook weer wel in hebben gezeten, fantastisch te 
ondersteunen met de besluitvorming en ook richting de inwoners het juiste te doen in de contacten en in het 
uitleggen hoe dit gremium in elkaar zit. Want het is best wel een lastig gremium. Als ik tegen vrienden zeg ik 
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ben raadslid, dan denken ze dat ik wethouder ben. Als ik zeg hoe neem je contact op met de gemeenteraad en 
ik zeg dat gaat via de griffie, dan komt er vaak een groot vraagteken. Dus het woord griffier is een prachtig 
woord, maar zelfs dat behoort in de uitleg naar burgers echt een verklaring te hebben van wat is dat nu, een 
griffier? En jij bent eigenlijk onze sleutel, ons allerbelangrijkste schakelpunt als het gaat over de contacten 
tussen burgers en politiek, en tussen burgers en college, tussen college en raad. En dat doe je op een 
fantastische manier. Het is net al gememoreerd, je doet dat op een betrokken manier, op een warme manier, 
je bent altijd bereikbaar. Ik zit soms om half acht met jou te appen 's ochtends en dan komt er meteen een 
appje terug en het kan ook op zondagavond zo zijn. Dat is niet iedereen gegeven en jij doet dat wel. Dat vind ik 
fantastisch. En je hebt ook een moeilijke periode gehad hiervoor. En desondanks heb jij je heel erg ingezet om 
ook de griffiers brevetten te halen en dat is gelukt. En vervolgens kwam bij ons als werkgeverscommissie 
natuurlijk de vraag van hoe gaan wij verder na een tijdelijke invulling? En toen kwam voor jou nog even het 
zenuwachtige moment dat je moest solliciteren op deze functie. En toen kwam natuurlijk de vraag hoe gaan 
we dat doen? En wij hebben gezegd we doen dat zo transparant mogelijk. We zetten gewoon de vacature uit 
binnen deze organisatie. En het had zomaar kunnen zijn dat er iemand anders op die vacature had 
gesolliciteerd. Degene die ik in gedachten heb, is inmiddels bijna gemeentesecretaris. Dus dat is heel mooi om 
te merken dat die ook een hele mooie plek heeft gevonden en dat je dus vanuit de BEL organisatie ook terecht 
kan komen in de politieke ondersteunende wereld. En daar ben ik ook heel erg blij mee. Maar Antoinette, je 
hebt gesolliciteerd en we hadden met de HR medewerkster een denk ik heel interessant gesprek over ook 
jouw ambities en wat jij meegeeft aan ons als raad. We hebben natuurlijk ook opgehaald als 
werkgeverscommissie van wat verwachten de raadsleden nu van een griffier? En eigenlijk is iedereen 
ontzettend tevreden over jou. We verwachten gewoon Antoinette. Dat gezegd hebbende hebben wij 
natuurlijk gekeken wat zijn nou de kwaliteiten die jij hebt? En dat is die warmte en die verbinding. Maar ook 
door heel goed te schakelen en heel open en transparant te zijn. En wat ik het allermeeste heb gewaardeerd 
de afgelopen tijd is dat je zegt we mogen ook leren van fouten en dingen die we nog niet weten. En ik ga me 
ook verder in cursussen verder nog meer bekwaam maken in een aantal aspecten van dat griffie werk. Dat doe 
je niet alleen, wij zijn er voor je. Dat wil ik ook heel nadrukkelijk zeggen. Zeker ook de burgemeester, maar ook 
raadsleden en de werkgeverscommissie. Ik hoop dat we dat op een hele mooie manier kunnen voortzetten. 
Jouw collega's zijn er. Ik kijk nu even naar de raadsgriffier van Blaricum. Maar ook die van Eemnes. En dat heb 
je ook gezegd, jullie zijn in die driehoek al heel erg met elkaar bezig om de raden ook meer in positie te 
brengen. Ik denk dat dat een hele belangrijke is. Dat doe je op een hele fantastische manier. Daar heb je heel 
ideeën over. Een van die ideeën ga ik nu opzetten. Dat is deze Instagram. Dat is de andere en daar zijn we heel 
blij mee, want ik denk dat we daarmee echt als raad ons ook meer zichtbaar maken en dat is hard nodig. 
Vanuit die positieve grondhouding die jij hebt kan er niets anders dan een mooie periode aanbreken. En dat 
doe je niet alleen, want dat doe je ook in de driehoek met de burgemeester en met de gemeentesecretaris. 
Ook daar hebben we alle vertrouwen in dat dat goed gaat. En dat doe jij in een tandem met Linda. En toen 
Linda op het toneel verscheen waren wij eigenlijk totaal positief verrast, ook al heel snel hoe jullie samen die 
tandem vormgeven en inhoud geven. En dat wil ik met name ook noemen. Jullie zijn samen, maar jullie zijn 
heel verschillend. En het is bijna als een soort goed huwelijk waar je tegengestelde karakters kan hebben die 
elkaar completeren waardoor je met elkaar lekker gaat tandemen. Dus Linda, dit betekent voor jou dat we 
misschien over een aantal jaren ergens in de gemeente ook wel aanwezig zullen zijn om jou die bos bloemen 
te geven. Wie weet. Maak je niet zenuwachtig nu, maar het is wel iets wat je ziet, je kan doorgroeien in je rol 
en in je functie als je heel erg doorzet. En dat vind ik fantastisch dat je dat hebt gedaan. Wij hopen op een hele 
vruchtbare periode en een goede samenwerking. En ik geef heel graag het woord aan mijn collega Ellen, want 
die gaat daar nog iets extra’s stoffelijks aan toevoegen. 
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Mevrouw Brakel-Van Dorst: Dank u wel. Dank u wel ook, voorzitter. Antoinette, je weet, wij persoonlijk willen 
we jou ook even extra in het woord voetlicht brengen. We willen je ook echt persoonlijk, wij zijn met de pet 
rondgegaan, en jou een mooi cadeautje geven. Want niet alleen heb je het voor ons, maak je het heel 
makkelijk en heel fijn. We hebben heel veel respect voor het doorzettingsvermogen wat je ook de afgelopen 
jaren hebt laten zien. Er voor gaan, alle cursussen en dergelijke gedaan hebbend. Maar ook wat wij heel goed 
hebben ervaren is dat je zo iedereen ook gelijk behandeld. En dat is zo fijn dat we allemaal ons vrij voelen om 
bij jou te zijn. En mijn petje heeft werkelijk een prachtig bedrag opgebracht. En dat is ook nadat, ik ben een 
slechte spreker, dat is bekend, maar we vinden het heel fijn om jou en je man nu eens een keer een extra 
avondje uit mee te geven. En we hebben daarom ook een bon bij elkaar om naar een mooi schouwburg te 
gaan, een toneelstuk, en daarvoor een fijn diner met zijn tweeën te hebben. En dat gunnen we jullie nu 
eindelijk naar deze zware tijd die we nu net gehad hebben.  

De voorzitter: Antoinette, wil je zelf nog iets zeggen? Ga je gang. 

Mevrouw Kroon-Stam: Jullie hebben eigenlijk al het gras voor mijn voeten weggemaaid. Ik heb er bijna geen 
woorden voor, maar ik ben zo ontzettend blij. Laren heb ik altijd al in mijn hart gesloten. Ik bedoel, anders dan 
blijf je hier niet zo lang hangen. En ik heb met Linda afgesproken, wij blijven hier tot ons pensioen. We willen 
niet over het woord of de letter H hebben, dus wij gaan er gewoon voor. En wij gaan met zijn tweeën 
proberen we jullie gewoon met raad en daad bij te staan. En ook de inwoners, want daar zitten we tenslotte 
met zijn allen voor. Dus laten we gewoon met zijn allen op deze manier doorgaan met samenwerken, want het 
kan veel slechter. Dus wij doen het gewoon goed. 

De voorzitter: Goed. Dan, Tosca, mag ik voor jouw sterrenoptreden jou vanavond bedanken? Dat toont dan 
weer de warme banden tussen Laren en Blaricum. En schors ik nu de vergadering voor vijf minuten om onze 
kersverse griffier te feliciteren. 

De voorzitter: Mag ik de leden van de raad vragen hun plekken weer in te nemen. Dat geldt ook voor de 
aanwezige wethouders, mensen op de publieke tribune. Ik wil graag de vergadering hervatten. Beste mensen, 
we hebben een overzichtelijke agenda. Dus iedereen die nu op de tribune is, ik nodig u uit om nog even te 
blijven. Want we zijn er eigenlijk waarschijnlijk vrij vlot doorheen en we hebben een gezellige na borrel. Ik kijk 
naar agendapunt… Zit de juiste griffier op de… Ja, we hebben de juiste griffier. 

3. Spreekrecht voor inwoners over niet-geagendeerde onderwerpen 

De voorzitter: Agendapunt drie, het spreekrecht voor inwoners over niet geagendeerde onderwerpen. Daar 
heeft zich niemand voor aangemeld helaas. 

4. Mededelingen 

De voorzitter: Dan ga ik naar agendapunt vier, de mededelingen. Ik kijk naar onze wethouders. De Groot. 

De heer De Groot: Dank, voorzitter. Ik heb vorige week een mededeling gedaan over de resolutie van de VNG 
om de samenwerking in het kader van het IZA op te zeggen. Daar lopen sindsdien goede onderhandelingen. En 
signaal daarbij is dat we zorgen dat we de SPUK IZA voor 2025 dan op losse schroeven zou komen te staan. 
Maar het goede nieuws is dat die gewoon doorgaat. De projecten die we daarvoor gepland hebben in de regio 
en waarschijnlijk en ook die effecten hebben ook hier, daarmee door kunnen gaan. Dus ik wilde graag voor de 
kerst u deze opsteker meegeven. 
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De voorzitter: Hartstikke goed. Dank. Wethouder Van Midden. 

De heer Van Midden: Dank u wel, mijnheer de voorzitter. Ik heb een technische, maar wat zeer heuglijke 
mededeling. We zijn inmiddels begonnen met de voorbereidingen voor de jaarrekening van 2024. Afgelopen 
week is de kick-off geweest. Als voorloper op de jaarrekening controle doen wij in de BEL de bijzondere 
interne controle, een eigen controle op de beheersing van de processen. En de externe accountant voert ook 
een tussentijds controle uit. Die maakt gebruik van die interne controle uitkomsten die we zelf doen. En hier 
rapporteert de externe account daarover via de interim-management letter. Dit is de eerste keer dat wij voor 
de accountant zelf inzicht hebben in een interne beheersing van financieel materiële processen en 
geconstateerde fouten, onzekerheden en onduidelijkheden. Dus voor het eerst dat wij vooruitlopend op de 
controle van de accountant, zelf de controle verricht hebben. Dat betekent dat we ook nu voor het eerst 
compliant zijn met artikel 2.12 van de gemeentewet. Wat ook op zich een heuglijk feit is. Wat wij zien is dat 
het zelfcorrigerend vermogen van de organisatie is vergroot. Geconstateerde fouten worden slagvaardig 
opgepakt om deze te corrigeren. De aanbestedingsfouten zijn zichtbaar lager dan in het boekjaar 2023. En met 
het raadsbesluit op de slotwijziging zoals het nu voorligt vanavond, zijn wij per september 2024, of zien wij 
geen begrotingsonrechtmatigheden. Dus met die slotwijziging is ook het voorwerk gedaan voor de 
jaarrekening van 2024. Dus dat verdient een groot compliment voor de ambtelijke ondersteuning die dit 
mogelijk maken. En we hopen ook voor 2025 dat verder nu aan te scherpen en de verdere verbeterslagen ook 
voortzetten. Dank u wel, mijnheer de voorzitter. 

De voorzitter: Hartstikke goed nieuws van de wethouder van financiën over het verder in control komen over 
onze financiën. Ik kijk naar wethouder Rood nog voor mededelingen. Nee, dat is niet het geval. Kijk nog naar 
leden van de raad voor een mededeling. Mevrouw Niekus. 

Mevrouw Niekus: Dank u. Dank u, fractievoorzitter. Ik wil eigenlijk een compliment uitdelen aan een van de 
wethouders die erg met de weg bezig is. Ik moet zeggen dat de stoepen en de trottoirs overal, met name langs 
de Eemnesserweg, zo mooi opgeknapt zijn. Ze zijn hard bezig en ik wil daar toch mijn compliment voor geven. 
Dank u wel.  

De voorzitter: Hartstikke goed. Dat wordt vast heel erg gewaardeerd. Mooi, dank u wel. Kijk ik nog naar 
andere mededelingen. Dat is niet het geval. 

5. Vragen half uur 

De voorzitter: Dan ga ik naar het vragen halfuur en geef ik het woord aan de fractie van Groen Laren over 
verkeerstellingen. 

De heer Vos: Nu doet ‘ie het wel, gelukkig. De griffier heeft hier gezeten, dus dan weet je het wel. Eigenlijk een 
hele simpele vraag. In het verleden is ons verteld dat er wel eens geteld werd, dat er onderzoeken gedaan 
werden en zo. En zo nu en dan zie ik een snoertje liggen en ik weet niet of ik het nu een lus of een slang moet 
noemen. Maar dat kan de wethouder mij vast straks vertellen. En dan wordt er kennelijk geteld in opdracht 
van, of misschien gewoon andere reden. Ik weet het niet, ik tel ook wel eens zinloze dingen. Maar ik ben wel 
nieuwsgierig, bijvoorbeeld de Eemnesserweg lag er eentje, hij is nu weer weg. Want ik ging vanmiddag even 
kijken, maar hij was weer weg. Wie doet dat? En als dat gebeurt, in welke opdracht gebeurt dat en is daar een 
reden voor? En als dat zo is, dan denk ik dat het heel plezierig zou zijn om dat soort zaken te delen met de 
raad. Dat was eigenlijk in vogelvlucht mijn vragen in iets normaler taalgebruik. 
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De voorzitter: Heel goed. Dank, mijnheer Vos. Ik kijk naar de wethouder, telslangen. De heer Rood. 

De heer Rood: Ik loop de vragen even langs, want die waren specifiek. U heeft het prima ingeleid, dus dat 
hoeft niet meer. Van wie zijn die de tellussen? Die zijn van de BEL combinatie. Dus die worden over de drie 
dorpen heen ingezet door de BEL combinatie. En waarom liggen ze daar? Dat heeft te maken, heel simpel, met 
het verzamelen van data over twee dingen. Ten eerste de intensiteiten. Dus hoeveel verkeer rijdt eroverheen, 
maar ook hoe hard rijdt het dan? Dus wij hebben daar af en toe als er zo’n telslang heeft gelegen op een 
bepaalde plek, weten we hoe hard er in ieder geval op die plek wordt gereden. De derde vraag is de gemeente 
hierbij betrokken? Het antwoord is dus ja. Het is niet zo dat wij als college bijvoorbeeld input leveren of 
beslissingen nemen over waar ze dan precies liggen en wanneer. Maar dat wordt gewoon ambtelijk gedaan. 
Maar ze zijn wel van de drie gemeenten. Wat gaat er met de resultaten gebeuren? Eigenlijk worden de 
resultaten uit die tellingen betrokken bij besluitvorming als die aan de orde is. Dus we kregen eerder een 
compliment over langzaam verkeer verbindingen die nu zijn opgeknapt bij de Eemnesserweg, maar daar is 
natuurlijk ook geasfalteerd. Daarvoor en daarna weten we dus eigenlijk hoe hard daar wordt gereden en ook 
hoe druk het daar is. In een stuk als de verkeersvisie hebben we al die data natuurlijk gewoon ook nodig. Een 
iets uitgebreidere data kun je ook kopen, maar dat verzamelen we niet zelf. En we kijken altijd eerst of we het 
met deze data kunnen doen. Maar je kunt ook bijvoorbeeld herkomst achterhalen met behulp van bedrijven 
die daar informatie over hebben, bijvoorbeeld uit TomTom of zo. Maar deze slangen waar u specifiek naar 
vraagt die meten gewoon puur het aantal voertuigen wat daar overheen rijdt en hoe hard. En dan is de laatste 
vraag een beetje listig voor ons, want dat was of de raad rapportage met betrekking tot die metingen kan 
ontvangen. Natuurlijk is daar niets geheims aan maar het is wel een onleesbare brei aan data eigenlijk, waar ik 
persoonlijk niet heel… Ik heb ze niet, ik denk ook niet dat ik eruit zou komen als ik ze wel had. Want het is echt 
wel het werk van deskundigen om daar chocola van te maken. En het is natuurlijk wel zo dat als u vragen zou 
hebben over hoe druk is het daar of hoe hard wordt daar gereden? Dat dat uit die data te halen is. Dus ik denk 
dat het verstandigste is als we dat langs die weg blijven doen. Want om nu maar zo een enorme Excel over de 
schutting te kieperen, dat leidt alleen maar denk ik tot meer verwarring dan echte informatie. Dus dit is mijn 
beantwoording tot dusver. 

De voorzitter: De heer Vos, zijn de vragen naar tevredenheid beantwoord? 

De heer Vos: Ja. Deels. Ja, zeker. U begrijpt dat ik bij de laatste vraag toch wel wat vervolgvragen heb. Ik zou 
wel een kopje chocola willen, want u krijgt dan toch ook iets op uw bureau waarvan u begrijpt waar het over 
gaat. Want ik acht u buitengewoon intelligent. Maar ik denk dat wij toch ook wel zo'n rapportage dan kunnen 
begrijpen. En ik neem aan dat de desbetreffende ambtenaar toch zijn uiterste best zal hebben gedaan om daar 
ook iets begrijpelijk van te maken. Dus ik begrijp uw argument, dat u ons wilt behoeden voor hoofdpijn. En dat 
is heel fijn. Maar tegelijkertijd denk ik ook dat als u dingen op het bureau krijgt die u kunt begrijpen, wat 
weerhoudt u ervan om dat dan te delen met ons?  

De voorzitter: De heer Rood. 

De heer Rood: Voor de goede orde, ik krijg het dus ook niet. En daar is een goede reden voor, omdat alles in 
zijn context beschouwd moet worden. We hebben bijvoorbeeld de snelheden op de Eemnesserweg benut in 
de discussie over de verkeer remmende maatregelen. Daar was een vraag over of een motie, dat weet ik 
eigenlijk niet eens meer. Maar in het antwoord ziet u dan de resultaten die specifiek over de oude 
Eemnesserweg gingen. En dan komt er een soort rapportage of dan komt er een tabelletje wat voor iedereen 
begrijpelijk is. Maar de ruwe data, daar kun je eigenlijk heel weinig mee. Dus ik wil alles delen. Het is niet 
geheim. Maar ik snap niet wat er staat en ik neem aan niemand in deze zaal. 
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De voorzitter: Hier moet u het even mee doen, mijnheer Vos. 

De heer Vos: Nee, mijnheer de voorzitter. Ik wil daar toch graag… Ik vraag niet om de cacaobonen, ik vraag om 
de chocola. Want u krijgt data, dat begrijp ik. En dat wij zijn geen analisten, dat begrijp ik ook. Maar u doet iets 
met die rapportage die u wel begrijpt. En waarom zouden wij dat niet kunnen ontvangen? Want als u zo op 
papier zegt wat is dit… 

De voorzitter: Ik ga u helpen. Want ik denk dat de nieuwsgierigheid achter uw vraag ook wel is hoe zit het 
eigenlijk met de verkeersintensiteit in ons dorp en de verkeersdruk? En daar hebben we natuurlijk vaak met 
elkaar gesprekken over en ik denk dat de raad in de breedte wel nieuwsgierig is naar wat weten wij nou 
eigenlijk in daadwerkelijke cijfers over die verkeersdruk? Kan de wethouder daar iets mee? 

De heer Rood: Als u mij enige tijd geeft. Want de verkeersafdeling is enorm druk. U begrijpt waarmee. Dan 
kunnen wij daar een mooi kaartje van geven met kleurtjes en dikte van wegen, et cetera. Dus dat kunnen we 
zeker maken. En dan begrijp ik nu de achtergrond van de vraag beter. Misschien kunnen we dan ook zoiets 
maken over snelheden. Dus dan krijgt u echt twee brede antwoorden over het hele dorp beschouwd, voor 
zover er dus metingen zijn. Want die linten liggen natuurlijk niet overal.  

De voorzitter: Maar dan geven we aan de data ook wat context en duiding. Het is een toezegging. Mooi, 
hebben we die ook bij elkaar gebracht. 

6. Meldingen Portefeuillehouders m.b.t. Gemeenschappelijke Regelingen 

De voorzitter: En dan kom ik bij agendapunt zes, meldingen over gemeenschappelijke regelingen. De heer 
Rood. 

De heer Rood: Dank u, voorzitter. Eerst een… Ik heb u eerder wel eens medegedeeld over dat er gezocht werd 
naar een verbinding, een hoogspanningsverbinding, voor 380 kV leiding tussen Diemen en Ens. Die loopt niet 
bij ons in de buurt, dus er is gekozen voor het paarse tracé, is nog niet helemaal duidelijk. Maar dat is niet in 
de buurt van de Gooise dorpen. Dus dat is afgelopen, dat verhaal. Dan heb ik nog over de besteding van 
Bikker-gelden, dat is meermaals eigenlijk gevraagd. En ik heb eerder medegedeeld dus dat de regie bij de 
provincies komen te liggen. Dat klinkt allemaal heftiger dan het in de praktijk is, want de provincie heeft 
eigenlijk gezegd wij moeten verantwoording afleggen over voor de besteding en de inzet. Dan is het eigenlijk 
zuiverder als de besluitvorming daarover ook bij ons ligt en niet bij de regio. Zij blijven gewoon afstemmen 
over wat zullen we ermee doen? Wat zijn de ideeën uit de regio? Et cetera. Dus dat verandert in de praktijk 
minder dan in de hele verantwoording. Dan in datzelfde kader werd ook gevraagd waar is de Singer express 
gebleven? Het goede nieuws is dat die Singer express nu een HOV route geworden is. Dus dat is bus 321 die 
eigenlijk om … rendabeler te maken door Laren heen rijdt. Dat is geen HOV-waardig tracé, gaat niet altijd even 
hard door het dorp heen. Maar je kunt er wel passagiers op pikken. En als ‘ie leeg achter bus 320 aan reed, 
wat ‘ie deed, pik je minder passagiers op, want die zijn dan al bediend door de 320. Dus dat is de achtergrond 
daarvan. Die stopt bij Brink en bij Singer. Dus we gaan ons nu denk ik doen we er goed aan als we ons in gaan 
spannen om daar ook een betere, iets betere, halte van te maken bij Singer. Zodat het nog een beetje op HOV 
gaat lijken ook. Maar dat betekent voor de Singer express dat die eigenlijk een beetje overbodig geworden is. 
Want die HOV bus die gaat zoals u weet best vaak. En de 109 blijft er ook nog langs rijden. Dan heb ik ook nog 
uit hetzelfde mobiliteitsoverleg in de regio nieuws over de doorfietsroutes. Want ook daar was een vraag over 
van D66. Het antwoord is eigenlijk dat nu in de plannen staat het stuk tussen la place, even kort gezegd, en 
waar de 30 kilometer begint in Laren, om dat tracé op korte termijn in de budgetten op te nemen voor de 
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provincie. Dat betekent dat wij er nog steeds besluitvorming over moeten gaan hebben. Eerder is al uit de 
studie gebleken dat je daar niet de breedte van een doorfietsroute kan halen. Want dat zou ontzettend veel 
bomen het leven kosten. Dat neemt niemand serieus. Dat gebeurt gewoon niet. Dus dat wordt een wat smalle 
doorfietsroute. Maar hij is wel opgenomen in de budgettering van de provincie. En dat betekent dat het voor 
ons nu heel actueel wordt om te gaan kijken willen we dat, vinden we die laatste 10 procent in de middelen 
van het wegenbeheersplan et cetera. Dus dat heb ik ambtelijk uitgezet zodat we met een voorstel naar u toe 
kunnen komen. En dat was het op dit moment. 

De voorzitter: Mooi. Dank, mijnheer Rood. Dank voor deze mededeling. Mevrouw Van Dorst. 

Mevrouw Brakel-Van Dorst: Dank u wel, voorzitter. Fijn, hartelijk dank voor de informatie. Mag ik daar een 
vraag nog achteraan stellen? Over de Singer express. Wordt dit ook gecommuniceerd met Singer? Want dat 
lijkt me heel erg belangrijk. Dat zou ik nog heel graag willen horen. Dank u wel.  

De heer Rood: Het antwoord is ja. 

De voorzitter: Mooi. Dank u wel en dank voor deze verhelderende vraag. Dank voor de beantwoording of de 
mededelingen van de heer Rood. 

7. Vaststellen besluitenlijst openbare raadsvergadering d.d. 8 november en 27 november 2024 

De voorzitter: Dan ga ik door naar het vaststellen van de besluitenlijst van de openbare raadsvergadering van 
acht november en die van 27 november jongstleden. Kunnen we die vaststellen? Dat is het geval.  

8. Vaststellen lijst ingekomen stukken 

De voorzitter: Dan kom ik bij het vaststellen van de lijst van ingekomen stukken. Wenst iemand daar nog iets 
over te vragen? De heer Koldenhof. 

De heer Koldenhof: Als niemand er iets over zegt, wil ik er wel wat over zeggen. Want we hebben een 
kandidaat voor herbenoeming van het burgemeesterschap. Het is leuk dat wij bij agendapunt tien een 
kandidaatstellingscomissie gaan vaststellen. Maar ook leuk om te weten dat u zich herkiesbaar stelt. 

De voorzitter: Dank voor deze waarderende woorden rondom dit ingekomen stuk, mijnheer Koldenhof. Dan 
zullen we de lijst van ingekomen stukken daarmee vaststellen? Ja dat is het geval. 

9. Verordening vertrouwenscommissie (her)benoemingsprocedure burgemeester 

De voorzitter: Dan komen we bij de hamerstukken. Dan kom ik bij agendapunt negen en dat is de verordening 
op de vertrouwenscommissie voor de herbenoemingsprocedure van de burgemeester. Wenst iemand daar 
nog stemming over? Nee, dan stellen we die hierbij vast.  

10. Instellen vertrouwenscommissie (her)benoemingsprocedure burgemeester 

De voorzitter: Dan kom ik bij het instellen van de vertrouwenscommissie. De namen zijn bekend. Wenst 
iemand daar nog stemming over? Dan is hij hierbij vastgesteld.  
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11. Legesverordening 2025 Laren 

De voorzitter: Dan kom ik bij de legesverordening voor 2025. Uitgebreid besproken in de commissie. Wenst 
iemand daar nog stemming over? Dat is niet het geval. Dan is hij hierbij vastgesteld. 

12. Belastingverordeningen 2025 Laren 

De voorzitter: Dan kom ik bij de belastingverordeningen over het jaar 2025. Die zijn goed besproken, daar 
wenst niemand stemming over. Die zijn vastgesteld. 

13. Verlenging Preventie- en Handhavingsplan (PHP) alcohol en drugs tot en met 31 december 2025 

De voorzitter: Dan kom ik bij de verlenging van het preventie- en handhavingsplan op alcohol en drugs. Voor 
een jaar slechts, zodat we komend jaar kunnen gaan praten over een nieuw plan. Ook die is uitgebreid in de 
commissie besproken. 

14. Vaststellen Slotwijziging 2024 Laren 

De voorzitter: Dan kom ik bij het vaststellen van de slotwijziging, zeer zorgvuldig voorbereid door de afdeling 
financiën. Ook in de commissie die voortvarend werd geleid door de heer Van den Berg. Uitgebreid 
besproken. Die stellen we hierbij vast. Met als opmerking dat met toestemming van het presidium in bijlage 
twee van de slotwijziging iets is vervangen, want er stond een tekstuele onjuistheid in. Het onderwerp 
lijkschouw stond per abuis onder programma zeven en dit diende programma negen te zijn. Maar dat doet 
niets aan de cijfers. 

15. Moties vreemd aan de orde van de dag 

De voorzitter: Dan kom ik bij agendapunt vijftien, het laatste agendapunt voor de sluiting. En dat is de motie 
vreemd aan de orde van de fracties Larens Behoud, VVD D66, Liberaal Laren en de fractie Democratisch Laren. 
Dat wordt een hele spannende stemming. Meer taken, meer knaken. Wie van de indieners kan ik daar het 
woord voor geven? De heer Koldenhof, de heer Jacobse? De heer Loeff, we zijn eruit.  

De heer Loeff: Heel kort. Het kwam eigenlijk via mijn collega die hier naast mij zit, Thijmen Jacobse, die kwam 
met deze motie aan vanuit een andere gemeente. En het moge duidelijk zijn dat wij natuurlijk een dringend 
beroep doen op de rijksoverheid om duidelijkheid te geven over het ravijnjaar en wat ons te wachten staat. En 
deze motie roept daar nog een keer extra op om ons allen met alle andere gemeenten uit te spreken richting 
het kabinet en de Tweede Kamer, om hier toch vooral werk van te maken. Dat we op een eerlijke manier een 
vergoeding krijgen voor alles wat we doen, alle taken. En met dank aan de heer Koldenhof zijn er nog wat 
aanscherpingen gemaakt in de motie die voorlag, omdat het niet alleen gaat over toekomstige taken, maar 
ook over de taken die we reeds doen en die we nu uitvoeren en waar we ook als dit allemaal doorgaat flinke 
harde noten over moeten kraken. Dus wij hopen met grote hoop dat we ook echt iets kunnen betekenen en 
dat deze motie daartoe kracht bij zet.  

De voorzitter: Mooi. Kan ik een ander lid van de raad hier nog het woord voor geven? De heer Koldenhof. 

De heer Koldenhof: Ik moet toch even ere wie ere toekomt, want de opmerking kwam van de heer Merckx, in 
dit geval. Dus dat zou ik te veel eer vinden dat ik dat op mij zou nemen. En de VVD wil ik toch namens de VVD 
toch iets over zeggen. Want zoals u weet, en ik in deze bestuursperiode vaker heb aangegeven, ik niet zo'n 
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voorstander ben van allemaal brieven sturen naar Jan en alleman. En dat heb ik volgens mij in het eerste 
debat, misschien wel in het eerste of de tweede raadsvergadering, met de heer Van den Berg van het CDA 
toen ook aangegeven. En juist nu heb ik toch een vraag aan mijnheer Van den Berg of hij nog graag wil mee 
tekenen. En dat vraag ik om speciale redenen. Niet om wat ik net noem, maar met name omdat u een 
landelijke partij vertegenwoordigt, zoals wij ook. En mevrouw Dorst eveneens. En daar zit met name de kracht 
en de macht en die zit wat minder bij de lokale partijen. Niets ten nadele daarvan. Maar ik zou dat toch wel 
willen oproepen dat u ook uw pootje onder deze motie wilt zetten. 

De voorzitter: De heer Van den Berg. Uw partij wordt kracht en macht toegediend. 

De heer Van den Berg: Dat is wel aardig dat de heer Koldenhof dat vraagt. Want ik had eigenlijk nog in de 
mode om te wachten nadat de VVD de inbreng had gegeven om te zeggen ik teken mee. Maar ik was denk ik 
te laat, want toen was de motie al gepubliceerd. En vervolgens dacht ik stem gewoon voor. Maar nu ik deze 
uitnodiging natuurlijk krijg dan gaat het CDA graag als dat nog kan mee indienen. 

De voorzitter: Mooi. Dat is dan hierbij een feit. Ik kijk nog even rond. Zijn er andere fracties die het woord 
wensen te voeren? Dat is… Ja, mevrouw Van Dorst. 

Mevrouw Brakel-Van Dorst: Pardon, ik ben weer te laat. Ik wilde even toevoegen dat ik heel blij ben met het 
initiatief. Hier zijn al inderdaad veel vragen over gesteld, alsjeblieft landelijke overheid, kijk wat je op dit 
moment aan het doen bent. Gooi niet de baby met het waswater weg, want er gaat op dit moment heel veel 
onzekerheid door het land. En deze motie roept op aan de landelijke overheid: help de gemeentes, want 
anders gaan ze kopje onder. Dank u wel.  

De voorzitter: Mijnheer Jacobse.  

De heer Jacobse: Op het gevaar af dat deze discussie zich voltrekt door landelijke partijen, hecht ik er toch aan 
om aan te geven dat bij ons vandaan die motie gekomen is. Dat wij die hebben opgepakt van de gemeente 
Diemen. En dat doet dan de kracht daarvan niets af. Maar ik wil dat toch wel benadrukken. Dank u vriendelijk. 

De voorzitter: De grootste partij van Nederland is de lokale partij, mijnheer Jacobse. We gaan over tot 
stemming. Kunnen de fracties die de motie steunen dit kenbaar maken? Dat zijn alle... Ach, de wethouder 
vindt ook iets. Ja, excuus. Wethouder Van Midden. 

De heer Van Midden: Dank u wel, mijnheer de voorzitter. Dank u wel dat u mij toch even in positie brengt. Ik 
vind het een hele sympathieke motie. Hij wordt inmiddels op grote schaal ook gevolgd. Want ik zie allerlei 
brieven voorbijkomen vanuit verschillende gemeentes. Hartstikke goed. Onder het motto als je maar lang 
druppelt op de grote steen dan holt ‘ie ook uit. Ik weet niet of u gisteravond gekeken heeft naar Nieuwsuur op 
NPO2, naar het interview met Sharon Dijksma. Die is de voorzitter van VNG. Zij geeft nog steeds aan als VNG 
met het kabinet in gesprek te zijn. Maar ze merkte ook op dat inmiddels het gesprek wat verhard wordt. En ze 
gaf ook aan dat zij ook als gemeente Utrecht zelfs bereid is om de woningbouw opdracht ter discussie te 
stellen als de houding van de rijksoverheid niet veranderd. U heeft ook mijn collega VVD-wethouder financiën 
Zaandam gehoord, Stephanie Onclin, en die is bereid gewoon juridische procedures te gaan voeren richting de 
overheid. Dus je ziet uiteindelijk dat het debat verscherpt en dat zeker de landelijke partijen langs de 
partijlijnen, en dat geldt zeker ook voor mijn partij, de coalitie probeert te bewerken om uiteindelijk toch te 
bewegen. En in die zin was de reactie van de minister van binnenlandse zaken gisteravond, mevrouw 
Uitermark, wat teleurstellend. Want je zag dat ze eigenlijk op geen enkele manier bewoog. In ieder geval niet 
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in beeld dingen toegaf. Dus ik ben benieuwd wat er verder gaat gebeuren, hoe scherp het gespeeld zal 
worden. Maar in ieder geval dank voor de motie. Het geeft mij ook weer een extra steuntje in de rug. 

De voorzitter: En daarbij dient nog toegevoegd worden dat de wethouder van financiën actief een 
coördinerende rol richting de andere wethouders van financiën in de regio heeft opgepakt, om samen te 
bespreken hoe gaan we als Gooise gemeente om met de taakstelling ook die ons te wachten staat. En hoe 
kunnen wij ook een vuist maken. Dan nogmaals, welke fracties steunen de motie? Dat zijn alle fracties en 
daarmee is deze motie unaniem aangenomen. 

16. Sluiting 

De voorzitter: En kom ik bij een sluiting van de vergadering, met een paar mededelingen. Allereerst, het 
presidium begint morgen om 17:15, uur een kwartiertje later. Dat is een. Twee, ik wil u allemaal bedanken 
voor een fantastisch jaar. Want we hebben een mooi jaar met elkaar gehad, met hoogtepunten en 
verbeterpunten. Dan vooral op de inhoud, want de sfeer was echt uitstekend. Met een buitengewoon goede 
samenwerking tussen het college en de gemeenteraad. Ontzettend veel lof voor de medewerkers van de BEL 
die het afgelopen jaar weer keihard gewerkt hebben. We kijken ook terug op een mooi kerstfeest wat we 
samen met hen hebben gevierd. Ik denk dat zij ook veel lof verdienen. Alle betrokken inwoners die ons het 
afgelopen jaar weer hebben geholpen om al onze ambities waar te maken. Maar het draait natuurlijk allemaal 
niet zonder een uitstekende raadhuis familie, met een fijn secretariaat. Allemaal aanwezig vanavond. Onze 
geweldige griffie, die het geweldig hebben gedaan. En dan wil ik speciaal voor vanavond eventjes in het 
zonnetje zetten: Christien en Annemarie. Bedankt dat jullie er vanavond weer zijn om ons te faciliteren bij 
deze vergadering. En Linda brengt jullie twee doosjes smeergeld. En dan nodig ik jullie allemaal uit om een 
gezellig glaasje prik te drinken. En onze oud-burgemeester Roest doet even mee. De vergadering is gesloten. 
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